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 БОСНА И ХЕРЦЕГОВИНА 

          ПАРЛАМЕНТАРНА СКУПШТИНА 

                  БОСНЕ И ХЕРЦЕГОВИНЕ 

                      ДОМ НАРОДА 

- Комисија за спољну и трговинску политику – 

 

Број: 02/2-011-364-1/03 

Сарајево, 17. 03. 2003. године 

 

 

 

З А П И С Н И К 

са 3. сједнице Комисије за спољну и трговинску политику 

Дома народа Парламентарне скупштине БиХ 

одржане 12. 03. 2003. године 

 

 

 Трећу сједницу Комисије за спољну и трговинску политику Дома народа 

Парламентарне скупштине Босне и Херцеговине сазвао је предсједавајући 

Комисије Хасан Ченгић, који се накнадно писмено извинио због немогућности да 

присуствује сједници. 

 

 Сједница је сазвана у складу са чланом 29. Пословника Дома народа, као 

заједничка сједница са Комисијом за спољне послове Представничког дома, ради 

разматрања питања од заједничког интереса.  

 

 Комисију је на овој сједници предводио други замјеник предсједавајућег 

Комисије Винко Радовановић.  

 

 Сједници су присуствовали чланови Комисије: Винко Радовановић, Осман 

Брка, Велимир Јукић и Наде Радовић, те је Комисја имала кворум. Изостанак је 

оправдао и г. Анто Спајић. 

 

 Поред чланова наше Комисије, сједници су присуствовали из Комисије за 

спољне послове Представничког дома: Мартин Рагуж, Милорад Живковић, Сеада 

Палаврић, Изет Хаџић, Азра Хаџиахметовић, Сеад Авдић, Јелина Ђурковић, Ненад 

Мишић и Винко Зорић, а из делегације Парламентарне скупштине БиХ у савјету 

Европе: Хасан Муратовић, Горан Милојевић, Љиљана Милићевић, Илија 

Филиповић и Иво Лозанчић. 

 

Гости сједнице били су представници Министарства спољних послова 

БиХ: Младен Иванић, - министар, Лидија Топић – замјеник министра, Фуад 
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Шабета – секретар Министарства, Ана Тришић-Бабић – помоћник министра, 

Ибрахим Ђикић – помоћник министра, Миранда Сидран-Бешлагић – 

гласноговорник Министарства; а из Дирекције за европске интеграције: Амела 

Алихоџић, Сабрија Шерифовић, Кенан Тахмишчић и Емир Хаџикадунић. 

 

За сједницу је предложен сљедећи  

 

 

 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 

 

 

1. Упознавање чланова Комисије са степеном испуњавања обавеза које Босна 

и Херцеговина има према Савјету Европе и другим међународним 

институцијама у 2003. години – Радни материјал са листама обавеза које је 

БиХ прихватила на основу пријема у пуноправно чланство Савјета Европе 

са прегледом активности, стање 31. 01. 2003. године. 

 

Предсједавајући сједнице Мартин Рагуж замолио је од министра Иванића 

кратко уводно образложење о постпријемним обавезама према Савјету Европе и 

другим међународним институцијама, прије свега, према Европској унији.    

 

Министар Иванић је нагласио да је БиХ примљена у Савјет Европе у 

априлу прошле године и да је тиме прихватила низ обавеза. Тим Савјета Европе који 

је боравио у БиХ у јуну прошле године, дао је позитивну оцјену учињеног и 

евидентирао прогрес у испуњавању обавеза на свим нивоима власти. Министар је 

нагласио да постоји 71 обавеза са подобавезама, те да је наша земља испунила 14 

обавеза. Министарство је припремило листу обавеза са носиоцима активности и 

роковима, коју стално ажурира. Министар је од испуњених обавеза поменуо 

ратификацију Европске конвенције о заштити људских права, протоколи 1,4,6,7 и 11, 

Женевску конвенцију о статусу избјеглица, Протокол о статусу избјеглица, Европску 

конвенцију против тортуре и нехуманог поступања, Европску повељу о локалној 

самоуправи, затим доношење Закона о удружењима и фондацијама, како на нивоу 

БиХ, тако и у ентитетима, Кривични закон, Закон о државној служби, Закон о 

омбудсменима БиХ, Закон о унутрашњим пословима у оба ентитета, Закон о 

основама Јавног радиотелевизијског сервиса БиХ, Конвенцију UNESCO о 

квалификацијама стеченим високим образовањем, затим, успостављање Агенције за 

државну службу, као и законе које је прогласио високи представник. Осим тога, 

министар је напоменуо да се 19 обавеза мора континуирано испуњавати, а 21 обавеза 

није испуњена. 

 

Предсједавајући Рагуж отворио је дискусију о овом питању. 

 

Вођа делегације ПС БИХ у Парламентарној скупштини Савјета Европе, 

Хасан Муратовић, нагласио је да се треба приступити проведби свих захтјева, без 

изузетка. Да би се што ефикасније провели задаци, потребно је оформити групу при 



 3 

Министарству спољних послова или Дирекцији за европске интеграције, која ће 

надзирати проведбу обавеза и реферисати Парламентарној скупштини. Ово тијело 

потребно је формирати што прије, обзиром на засједање Парламентарне скупштине 

Вијећа Европе 31. марта 2003. године. 

 

Г. Сеад Авдић изразио је своје задовољство због постојања политичког 

консензуса у погледу усмјерења БиХ ка евроатлантским интеграцијама. Затражио је 

усаглашавање око крајњег рока за приступање БиХ Европској унији. Сљедеће би 

било израда програма рада Парламента у наредне четири године који би требао 

укључити све обавезе БиХ у циљу испуњења зацртаних циљева. Г. Авдић се заложио 

за убрзање процедуре око ратификације социјалне повеље Вијећа Европе, која је 

предуслов за неке друге процесе и законе, посебно у области приватизације. 

 

Г-ђа Азра Хаџиахметовић се придружила ранијим дискусијама у погледу 

потребе да се обавезе испуњавају на вријеме и затражила прецизан рок за неке од 

њих. Она је такође затражила да се прави дистинкција у погледу обавеза према 

Савјету Европе и Европској унији. Она је предложила проактиван однос Парламента 

према Савјету министара, у смислу упућивања дописа са листом хитних обавеза и 

захтјевом да се припреме за парламентарну процедуру. 

 

Г. Милорад Живковић је подсјетио на надлежност Комисије да прати 

вођење спољне политике од стране Предсједништва и Савјета министара, те изразио 

разочарење што нико од чланова Предсједништва није присутан. Предложио је 

периодичне састанке са Министарством спољних послова, како би сарадња била што 

квалитетнија. 

 

Г-ђа Амела Алихоџић указала је на двије ствари које се односе на 

постпријемне обавезе према Савјету Европе. Прва, Министарство за европске 

интеграције је, одмах по пријему Босне и Херцеговине, упутило иницијативу Савјету 

министара за формирање комисије која ће бити искључиво задужена за праћење 

степена испуњености постпријемних услова. У комисију су требали ући 

представници министарстава на државном нивоу, ресорних министарстава на 

ентитетском нивоу, представници Предсједништва БиХ и Парламентарне скупштине 

БиХ. Међутим, три организације нису успјеле именовати свије представнике, па 

иницијатива није реализована до краја. Друга значајна ствар односи се на 

континуирану обавезу хармонизације БиХ легислативе са Европском конвенцијом о 

заштити људских права и основних слобода. Почео је рад на изради студије која ће 

утврдити степен хармонизираности, али овој обавези треба посветити доста пажње. 

 

Г. Иванић се сложио са г. Живковићем да је неопходно редовно 

одржавање састанака, а у погледу формирања посебне групе која ће пратити 

испуњавање обавеза, сматра да то није потребно, јер се знају надлежна институције 

за сваку обавезу. У погледу приступања БиХ Европској унији, министар је 

обавјестио присутне да је Road Map (Мапа пута) испуњена у септембру прошле 

године и од тада ништа није учињено од стране Евроске уније на покретању Студије 

изводљивости, сљедећег корака у процесу прикључења. Очекује се да ће овај процес 
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отпочети крајем мјесеца упућивањем око три стотине питања Босни и Херцеговини 

на која треба дати одговор у року од мјесец дана. Под условом да тако и буде, те да 

резултати студије који се очекују крајем године буду позитивни, почетком идуће 

године би се могло приступити преговорима о прикључењу.  

 

Г. Осман Брка је инсистирао на одговорности и то на начин да се тачно зна 

ко је у Министарству одговоран за одређену обавезу. 

 

Г-ђа Љиљана Милићевић сматра да треба учинити напор да оне обавезе 

којима ускоро истиче рок буду и испуњене.  

 

Г-ђа Сеада Палаврић је рекла да се на конференцијама о људским правима 

понавља како БиХ не доставља извјештај нити по једној конвенцији којој је 

приступила и ратифицирала је, те је затражила да се извјештаји безусловно 

достављају. Предложила је да се 24. 04. 2003. године, на прву годишњицу пријема 

БиХ у Савјет Европе, поново уприличи заједнички састанак, да би се дала оцјена 

постигнутог. 

 

Г. Рагуж је предложио да се у програм рада Парламента и његових тијела 

укључе постпријемне обавезе. 

 

Г. Изет Хаџић је предложио да надлежна министарства доставе 

Парламенту програме рада како би се постпријемне обавезе инкорпорирале у 

програм рада Парламента и његових тијела. 

 

Г-ђа Лидија Топић се захвалила скупу, те потврдила да је БиХ пропустила 

први и други рок за подношење извјештаја о усвојеним конвенцијама. Припрема се 

извјештај за Конвенцију о правима дјетета УН, а Министарство за људска права 

припрема извјештај по Конвенцији о правима жена, као носилац активности по овом 

послу.               

  

    

 

 

 

      Други замјеник предсједавајућег Комисије 

             

             Винко Радовановић  

 

 

 

 

 

 

 


